

Pending the conclusion of the Multilateral Trade Negotiations (the Uruguay Round), Canada engaged in an extensive series of negotiations with its MOU partners, which resulted in a further continuation of these agreements beyond the end of 1993. For the most part, MOUs were renewed without change and without prejudice to the outcome of the Uruguay Round to the end of 1994 or 1995, in order to provide stability to the trading community. Canada also acceded to the decision by the Textiles Committee of GATT to extend the MFA without changes for an additional year to the end of 1993.

In the Uruguay Round, Canada has been an active participant in negotiations for a Multilateral Agreement on Textiles and Clothing that would provide for the phased integration over a period of ten years of trade in textiles and clothing into the normal framework of GATT rules. Canadian industry has been closely consulted throughout these negotiations and will continue to be as the Multilateral Agreement is administered. The first phase of integration is expected to begin in 1995, at which time selected items of textiles and clothing would be removed from eligibility for treatment through the country-specific system of import quotas that is now in place and be subjected, instead, to normal GATT safeguard action if sustainable cases of injury, or threat thereof, can be made. Additional selected items would be similarly integrated into the GATT framework at the beginning of the fourth and eighth years of the ten-year period, and all remaining items would be integrated at the end of that period. For those products not yet thus integrated and, therefore, still subject to quota, the annual growth rates for quotas currently in effect would undergo accelerated increases in the course of the Agreement's ten-year period.

En attendant l'achèvement des Négociations commerciales multilatérales de l'Uruguay Round, le Canada a engagé avec ses partenaires une grande série de négociations qui ont entraîné le maintien des protocoles d'entente au-delà de 1993. La plupart des protocoles ont été renouvelés jusqu'à la fin de 1994 ou 1995, sans changement et sans préjuger le résultat de l'Uruguay Round, afin de donner de la stabilité aux négociants. Le Canada a aussi accepté la décision du Comité des textiles du GATT de proroger l'AMF sans changement jusqu'à la fin de 1993.

À l'Uruguay Round, le Canada a participé activement à la négociation d'un accord multilatéral sur les textiles et le vêtement qui permettrait l'intégration sur dix ans du commerce des textiles et du vêtement dans le cadre normal des règles du GATT. L'industrie canadienne a été étroitement consultée pendant ces négociations et continuera à l'être pour l'administration de l'Arrangement multifibres. La première phase de l'intégration devrait commencer en 1995; à ce moment-là, certains produits ne seraient plus admissibles à l'actuel régime des contingents d'importations par pays et seraient plutôt assujettis aux mesures normales de sauvegarde du GATT si des cas défendables de préjudice ou de menace de préjudice peuvent être présentés. Certains autres articles seraient de même intégrés au cadre du GATT au début des quatrième et huitième années de la période de dix ans, et les autres articles seraient intégrés à la fin de la période. Pour les produits non encore ainsi intégrés et donc encore assujettis à des contingents, les taux de croissance annuels en vigueur seraient relevés de façon accélérée pendant la période de dix ans prévue pour la durée de l'Arrangement.